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PROTOKÓPROTOKÓPROTOKÓPROTOKÓŁ Nr X Nr X Nr X Nr XXXXXXXXXVVVVIIII/13/13/13/13    

z sesji Rady Gminy Kwidzynz sesji Rady Gminy Kwidzynz sesji Rady Gminy Kwidzynz sesji Rady Gminy Kwidzyn    

odbytej w dniu odbytej w dniu odbytej w dniu odbytej w dniu 30 listopada30 listopada30 listopada30 listopada    2013201320132013 r. r. r. r.    

 

Miejsce sesji: siedziba Urzędu Gminy Kwidzyn, ul. Grudziądzka 30, sala narad nr 22. 

Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy Kwidzyn – Pan Henryk Ordon. 

Obrady sesji protokołowała podinspektor ds. organizacyjnych i samorządowych – Pani Katarzyna Kisiel 

Sesję rozpoczął Przewodniczący o godz. 9.00, a zakończył o godz. 11.00 

 

Ad. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności. 

 Pan Henryk Ordon – Przewodniczący Rady Gminy Kwidzyn dokonał otwarcia 

XXXVI sesji Rady. Stwierdził, iż na podstawie listy obecności radnych, w obradach 

uczestniczy 9 radnych, wobec czego rada posiada wymagane quorum do podejmowania 

prawomocnych uchwał.  

 W sesji uczestniczyli:  

◦ Wójt Gminy – Pani Ewa Nowogrodzka,  

◦ Sekretarz Gminy – Anna Mielniczek,  

◦ Skarbnik Gminy – Krystyna Jaranowska,  

 

 Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon powitał wszystkich zgromadzonych  

na XXXVI obradach sesji Rady Gminy Kwidzyn. 

  Listy obecności radnych, sołtysów i gości stanowią załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 2. Przedłożenie porządku sesji do zatwierdzenia. 

 Przewodniczący Rady odczytał proponowany porządek sesji, który radni i sołtysi 

otrzymali wraz z zawiadomieniami o zwołaniu sesji. Nie zgłoszono żadnych wniosków,  

w związku, z czym poddał pod głosowanie proponowany porządek sesji, który został przyjęty 

jednogłośnie (9 głosów „za”), w następującym brzmieniu: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności. 

2. Przedłożenie porządku obrad do zatwierdzenia. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXV sesji Rady Gminy. 
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4. Interpelacje i zapytania. 

5. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami. 

6. Podjęcie uchwał: 

1) zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kwidzyn,  

2) w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Kwidzyńskiego, 

3) w sprawie przyjęcia rocznego Programu współpracy Gminy Kwidzyn  

z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na rok 2014, 

4) w sprawie zmiany Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

gminy Kwidzyn, 

5) w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości  

i zagospodarowanie tych odpadów, 

6) w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty  

za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

7) w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Kwidzyn w 2014 roku. 

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania z XXXV sesji Rady Gminy. 

8. Wolne wnioski.  

9.  Zamknięcie obrad sesji. 

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z XXXV sesji Rady Gminy. 

 Przewodniczący oświadczył, iż protokół z XXXV sesji był wyłożony do wglądu                   

w budynku Urzędu Gminy, w biurze rady (pokój nr 19). Zwrócił się z pytaniem do radnych, 

czy wnoszą do protokołu uwagi. W związku z brakiem uwag uznał, iż protokół z XXXV sesji 

RG został przyjęty. 

  

Ad. 4. Interpelacje i zapytania. 

 Nie zgłoszono. 
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Ad. 5. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami.  

 Pani Wójt ustnie przedłożyła sprawozdanie z działalności za okres od 28 września 

2013r. do 29 pażdziernika.2013 roku. Poinformowała o spotkaniach i wydarzeniach, które 

odbyły się w okresie między sesyjnym.  

29 września 2013r. – Pani Wójt uczestniczyła w 70 urodzinach Lecha Wałęsy. 

3 października 2013r. – w Górkach odbyła się konferencja „Wyrównywanie szans osób 

niepełnosprawnych w powiecie kwidzyńskim”, a także jubileusz 20 lecia warsztatów terapii 

zajęciowej w Kwidzynie.  

5 października 2013r. – spotkanie z okazji 20 – lecia współpracy miast Celle – Kwidzyn. 

9 października 2013r. – Spotkanie z Kołem Gospodyń Wiejskich z Powiatu Kwidzyńskiego  

w sprawie publikacji książki „Smaki Powiśla” – Powiślański stół Wielkanocny.  

11 października 2013r.- uczestniczenie w posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu  

– wydanie opinii w sprawie nagród Wójta dla Dyrektorów i nauczycieli z okazji Dnia 

Edukacji Narodowej.  

14 października 2013r. – Spotkanie z Dyrektorami i nauczycielami oraz wręczenie nagród 

wraz z Przewodniczącym Rady i Przewodniczącym Komisji Oświaty.  

15 – 16 października 2013r.- Pani Wójt wzięła udział w Kongresie Gmin Wiejskich RP  

w Serocku koło Warszawy. Poruszano tematy wdrożenia ustawy o utrzymaniu czystości  

i porządku w gminach, w którym uczestniczyła wicepremier Pani Elżbieta Bieńkowska.  

19 października 2013r.- uczestniczenie w otwarciu nowej drogi w Liczu. 

21 października 2013r.- posiedzenie Zarządu Gminnego OSP. 

22 października 2013r.- spotkanie w Starostwie Powiatowym w Kwidzynie na temat 

Zintegrowanych Porozumień Terytorialnych. 

23 października 2013r.- odbyły się konsultacje społeczne z organizacjami pożytku 

publicznego. 

24 października 2013r.- spotkanie w Starostwie Powiatowym w Kwidzynie w sprawie ścieżek 

i szlaków pieszo – rowerowych. 

25 października 2013r.- wzięcie udziału w uroczystości z okazji 20-lecia firmy TORPAL  

w Gniewie. 
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25 października 2013r. – uczestniczenie w konferencji pn. „Program Rozwoju Obszarów 

Wiejskich na lata 2014 – 2020 szansą rozwoju terenów wiejskich”. Tego samego dnia miało 

miejsce wręczenie odznaczeń państwowych, których dokonał Pan Bogdan Dombrowski – 

Wiceminister Administracji i Cyfryzacji. Pani Wójt podzieliła się informacją, iż otrzymała 

srebrny medal za długoletnią służbę nadany przez Prezydenta RP Bronisława 

Komorowskiego. 

29 października 2013r. – spotkanie w Starostwie Powiatowym w Kwidzynie na temat 

Zintegrowanych Porozumień Terytorialnych. 

4 listopada 2013r.- I negocjacje w sprawie projektów Zintegrowanych Porozumień 

Terytorialnych w Urzędzie Marszałkowskim. 

5 listopada 2013r.- Spotkanie z Panem Kobanem w sprawie upamiętnienia osób 

zaangażowanych w działalność Konfederacji Obrony Wiary i Ojczyzny. Tego samego dnia 

spotkanie z potencjalnymi inwestorami w naszej gminie firmami Active – Eco i Eco – Trade, 

zajmującymi się recyklingiem AGD i RTV.  

8 listopada 2013r.- Pani Wójt uczestniczyła w Konferencji pn. „Społeczno – Gospodarcze 

funkcje lasów Państwowych” w Grudziąsku w Owiczu. Podjęto także temat realizacji 

programu „Czyste lasy” w kontekście nowelizacji ustawy o odpadach. Ponadto podpisanie 

porozumienia pomiędzy Związkiem Gmin Pomorskich, a Regionalną Dyrekcją Lasów 

Państwowych. 

9 listopada 2013r.- udział we Mszy Świętej w Tychnowach.  

11 listopada 2013r.- 95 rocznica odzyskania niepodległości przez Polskę – uroczystości  

na skwerze kombatantów w Kwidzynie. 

13 listopada 2013r.- spotkanie w Sadlinkach z marszałkiem Panem Mieczysławem Strukiem. 

19 listopada 2013r.- Pani Wójt wzięła udział w uroczystym otwarciu Elektrowni 

Fotowoltaicznej zlokalizowanej na dachach węzłów ciepłowniczych PEC Kwidzyn. 

20 listopada 2013r.- Walne Zgromadzenie udziałowców w Przedsiębiorstwie Wodnym  

i Kanalizacyjnym. 

22 listopada 2013r.- wizyta w Stargardzie Gdańskim na konferencji zorganizowanej przez 

Instytut Badań nad Gospodarką Rynkową. Omawiano ponad lokalny program „Obszar Doliny 

Wisły” – partnerstwo na rzecz rozwoju gospodarczego powiatów: kwidzyńskiego, 

malborskiego, starogardzkiego, sztumskiego i tczewskiego.  
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25 listopada 2013r.- Pani Wójt wraz z Zastępcą Panem Krzysztofem Michalskim 

uczestniczyła w Gali Finałowej w teatrze Śląskim w Katowicach. Pani Wójt z radością 

poinformowała, że Gmina Kwidzyn otrzymała nagrodę „Euro Symbol Polskiej 

Samorządności” nadany przez Monitor Rynkowy.  

26 listopada 2013r.- wspólne posiedzenie komisji stałych Rady Gminy Kwidzyn. Ponadto  

w tym samym dniu II tura negocjacji w sprawie Zintegrowanych Porozumień Terytorialnych 

w Urzędzie Marszałkowskim.  

28 - 29 listopada 2013r.- Pani Wójt wzięła udział w szkoleniu – „Planowanie i zarządzanie 

energią w jednostkach samorządu terytorialnego” w Kościerzynie, zorganizowanym przez 

Związek Gmin Pomorskich. 

Ponadto Pani Wójt poinformowała, że do 13 grudnia 2013r. trwały intensywne prace nad 

projektem budżetu na 2014 rok. Dodała, że 9 grudnia b.r  nastąpi otwarcie ofert w związku  

z IV ogłoszonym przetargiem na adaptację pomieszczeń dla Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej.  

  

Ad. 6. Podjęcie uchwał:  

1) zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kwidzyn,  

 Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon przytoczył treść projektu w.w uchwały.  

 Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy wyjaśniając, że zmiany budżetu gminy 

w dochodach i wydatkach w bieżącym roku są skutkiem zwiększeń i zmniejszeń planu  

w poszczególnych działach i rozdziałach klasyfikacji budżetowej. Zmiany w dochodach 

dotyczą zwiększeń i zmniejszeń na kwotę 88 362 zł, natomiast w wydatkach zwiększeń  

i zmniejszeń na kwotę 27 591 zł. Pani Jaranowska dodała, że powyższe zmiany są wynikiem 

m.in. zmniejszenia dochodów od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek 

nieposiadających osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich poborem, a także 

otrzymane dotacje. 

 Uwag ani zastrzeżeń do projektu nie zgłoszono, wobec czego przewodniczący poddał 

go pod głosowanie. Następnie stwierdził, iż w drodze głosowania jawnego podjęto uchwałę  

9 głosami „za” nadając jej numer XXXVI/193/13. W głosowaniu udział wzięło 9 obecnych  

na sesji radnych.  

     Uchwała stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
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2) w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Kwidzyńskiego, 

 Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon przytoczył treść projektu w.w uchwały.  

 Uwag ani zastrzeżeń do projektu nie zgłoszono, wobec czego przewodniczący poddał 

go pod głosowanie. Następnie stwierdził, iż w drodze głosowania jawnego podjęto uchwałę  

9 głosami „za” nadając jej numer XXXVI/194/13. W głosowaniu udział wzięło 9 obecnych  

na sesji radnych.  

     Uchwała stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

3) w sprawie przyjęcia rocznego Programu współpracy Gminy Kwidzyn z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 

2014, 

 Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon przytoczył treść projektu w.w uchwały.  

 Pani Wójt odczytała wyniki konsultacji nad projektem uchwały w sprawie przyjęcia 

rocznego Programu współpracy Gminy Kwidzyn z organizacjami pozarządowymi i innymi 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2014.  

W efekcie przeprowadzonych konsultacji pisemnych oraz ustnych nie zgłoszono żadnych 

uwag do przedłożonego do konsultacji projektu uchwały. Pani wójt poinformowała,  

że podczas debaty został zgłoszony wniosek o zabezpieczenie większej kwoty w budżecie 

 na zadania publiczne realizowane w dziedzinie sportu i turystyki w 2014 roku.  

 Uwag ani zastrzeżeń do projektu nie zgłoszono, wobec czego przewodniczący poddał 

go pod głosowanie. Następnie stwierdził, iż w drodze głosowania jawnego podjęto uchwałę  

9 głosami „za” nadając jej numer XXXVI/195/13. W głosowaniu udział wzięło 9 radnych. 

      

Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

Sprawozdanie z przebiegu konsultacji stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

4) w sprawie zmiany Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Kwidzyn, 

 Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon przytoczył treść projektu w.w uchwały.  

  Radny Zdzisław Kosewski uważa, że odbiór odpadów zielonych raz na miesiąc może 

być niewystarczający. 

 Radny Ryszard Szczukowski uważa, że brakuje w uchwale zapisu odnośnie odbioru 

dużych części samochodowych typu atrapy, zderzaki, kołpaki.  

 Pan Zdzisław Chojnacki – podinspektor ds. gospodarki odpadami i utrzymania 

czystości i porządku w gminie odpowiedział, że nie ma wielu odbiorców w naszym rejonie  

na tego typu odpady samochodowe. 
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 Pani Wójt uzupełniła, że w Gilwie Małej są przyjmowane te duże części 

samochodowe, ale tak naprawdę problem stanowi ich utylizacja. To warsztaty samochodowe 

powinny się zajmować utylizacją tych części.  

 Uwag ani zastrzeżeń do projektu nie zgłoszono, wobec czego przewodniczący poddał 

go pod głosowanie. Następnie stwierdził, iż w drodze głosowania jawnego podjęto uchwałę  

9 głosami „za” nadając jej numer XXXVI/196/13. W głosowaniu udział wzięło 9 obecnych  

na sesji radnych. 

     Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

5) w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowanie tych odpadów, 

 Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon przytoczył treść projektu w.w uchwały.  

 Uwag ani zastrzeżeń do projektu nie zgłoszono, wobec czego przewodniczący poddał 

go pod głosowanie. Następnie stwierdził, iż w drodze głosowania jawnego podjęto uchwałę  

9 głosami „za” nadając jej numer XXXVI/197/13. W głosowaniu udział wzięło 9 obecnych  

na sesji radnych.  

     Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 

6) w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty  

za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

 Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon przytoczył treść projektu w.w uchwały.  

 Pani Skarbnik poinformowała, że zmienia się tryb uiszczania opłaty  

za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Od 1 stycznia 2014 roku dokonywanie zapłaty 

będzie możliwe za pośrednictwem przelewu lub gotówką na przypisane właścicielom 

nieruchomości zamieszkałych indywidualne rachunki bankowe.  

 Uwag ani zastrzeżeń do projektu nie zgłoszono, wobec czego przewodniczący poddał 

go pod głosowanie. Następnie stwierdził, iż w drodze głosowania jawnego podjęto uchwałę  

9 głosami „za” nadając jej numer XXXVI/198/13. W głosowaniu udział wzięło 9 obecnych  

na sesji radnych. 

     Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

 

7) w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie gminy Kwidzyn w 2014 roku. 

 Przewodniczący Rady Pan Henryk Ordon przytoczył treść projektu w.w uchwały.  
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 Wójt Gminy Ewa Nowogrodzka poinformowała, że odbyły się konsultacje 

przedstawionego projektu uchwały z organizacjami pozarządowymi i podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, 

następnie złożyła sprawozdanie z przebiegu konsultacji. Podsumowując podkreśliła, że nie 

wpłynęły żadne opinie dotyczące konsultowanego projektu uchwały.  

 Przewodniczący Rady zawnioskował, aby na bieżąco monitorować środki 

wydatkowane na utrzymanie bezdomnych zwierząt.  

 Radny Jerzy Tumiłowicz zawnioskował o przeprowadzenie kontroli schronisk,  

w którym przebywają bezdomne zwierzęta z gminy Kwidzyn.  

 Radny Stanisław Olszewski uważa, że problem psów bezpańskich w naszej gminie 

należy zacząć rozwiązywać od wprowadzenia większego rygoru w stosunku do właścicieli 

zwierząt, którym łatwo przychodzi porzucanie psów, bez żadnych konsekwencji. 

 Przewodniczący Rady uznał, że jest za tym, aby rozważyć możliwość utworzenia 

gminnego schroniska dla zwierząt przy współpracy z miastem i powiatem.  

 Sołtys Tadeusz Schodowski uważa, że nie ma bezpańskich psów, każdy posiada 

właściciela tylko, że on ucieka od odpowiedzialności.  

 Radny Ryszard Szczukowski uważa, że w celu zapobiegania bezdomności zwierząt 

powinniśmy ukierunkować środki w taki sposób, aby problem rozwiązał się na dłużej.  

 Uwag ani zastrzeżeń do projektu nie zgłoszono, wobec czego przewodniczący poddał 

go pod głosowanie. Następnie stwierdził, iż w drodze głosowania jawnego podjęto uchwałę  

9 głosami „za” nadając jej numer XXXVI/199/13. W głosowaniu udział wzięło 9 obecnych  

na sesji radnych. 

     Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

Sprawozdanie z przebiegu konsultacji stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

 

 

Ad.7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania z XXXV sesji Rady Gminy. 

 Odpowiedzi na interpelacje z XXXV sesji Rady Gminy udzieliła Wójt Gminy Pani 

Ewa Nowogrodzka.  

     Odpowiedź stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 
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Ad. 8. Wolne wnioski.  

 Radny Zdzisław Kosewski zawnioskował o utwardzenie rowu na drodze 

wojewódzkiej z Brachlewa do Podzamcza.  

 Radny Henryk Ordon zawnioskował o ograniczenie prędkości do 30 km/h na ulicy 

Kwidzyńskiej w Korzeniewie. Zawnioskował także o wycięcie suchego drzewa przed 

zakrętem na głównym skrzyżowaniu w Korzeniewie.  

 Radny Franciszek Sokołowski zawnioskował o utwardzenie placu przed sklepem  

w Oborach, gdzie zbiera się woda po deszczu.  

 Sołtys sołectwa Rakowiec Pani Elżbieta Szczukowska wnosi o zorganizowanie 

parkingu przy cmentarzu na czas wzmożonego ruchu, czyli 1 listopada każdego roku. 

Wnosi, aby ul. Parkową i ul. Spokojną na ten czas przekształcić w jednokierunkową  

ze skierowaniem na ul. Leśną. Pani Sołtys wnioskuje także o wyrównanie i wyłożenie 

kostki na ul. Parkowej. 

 Sołtys sołectwa Dankowo Pan Krzysztof Bednarek zawnioskował, aby odpady 

wielkogabarytowe były odbierane od mieszkańców osobiście. Na przykład w wyznaczony 

dzień mógłby przejeżdżać od posesji do posesji traktor, który będzie te odpady zabierał.  

 Sołtys sołectwa Gurcz, Pani Irena Kozioł zawnioskowała o naprawienie poręczy  

na kładce przez rzeczkę. 

 Sołtys sołectwa Obory, Pani Barbara Sęk poprosiła o przewieszenie lamp w Oborach.  

 Sołtys sołectwa Górki, Pani Marianna Kobus zawnioskowała o przestawienie bliżej 

znaku z nazwą miejscowości.  

 Sołtys sołectwa Tychnowy Pan Wiesław Namiak zawnioskował o poprawnie drogi 

Podzamcze – Tychnowy. 

 Sołtys sołectwa Lipianki, Pan Bogdan Pich zawnioskował o odwodnienie zapchanych 

studzienek kanalizacyjnych na drodze Lipianki – Korzeniewo. 

 Sołtys sołectwa Brokowo, Pani Anetta Biskupska poprosiła o zabezpieczenie rowu 

przy skrzyżowaniu na drodze powiatowej poprzez zamontowanie barierki w tym miejscu.  

 Radny Stanisław Olszewski zawnioskował o wyrównanie placu przy sklepie GS  

w Rakowcu. 

 Sołtys sołectwa Korzeniewa, Pani Renata Krupa zgłosiła zniszczone krawężniki  

na ścieżce pieszo – rowerowej.  
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Ad. 10. Zamknięcie sesji. 

 Wobec wyczerpania porządku XXXVI sesji Rady Gminy Kwidzyn Przewodniczący 

Rady Pan Henryk Ordon zamknął sesję, informując jednocześnie o terminie kolejnej sesji. 

 
PROTOKOŁOWAŁA:        PRZEWODNICZYŁ:
  
Podinspektor ds. Organizacyjnych i Samorządowych     Przewodniczący Rady 
 
Katarzyna Kisiel         Henryk Ordon 

            
                   


